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Verslag infovergadering Gierledreef 

Donderdag 21 april 2016  

 

Aanwezig Bewoners Gierledreef – huisnummers: 25 – 27 – 46 – 48 – 16 B8 – 53 B7 – 24 – 65 – 

63 B2 – 91 – 73 – 71 – 89 – 47 – 40 – 13 – 19 – 12 – 10 – 8 – 9 – 5/4 – 4 – 59 – 61 – 

34 – 37 – 28 – 26 – 32 – 4 – 47  

 

Studiebureau Schillebeeckx: Jo Schillebeeckx 

Aquafin: Ann Lauwers en Rik Debusschere  

Stad Turnhout: Schepen Luc Debondt, Steven Mateusen en Koen Melis – Wegen, 

Groen en Mobiliteit, Irene van de Ven – Communicatie 

 

1. Inleiding door Luc Debondt 

Er werden al diverse rioleringsprojecten gerealiseerd in onze stad. Tot het najaar van 2016 wordt de 

Lokerenstraat aangepakt tot aan het kruispunt met de Gierledreef. Daarna, voorjaar 2017, kunnen de 

werken in de Gierledreef starten. De exacte timing wordt nog meegedeeld.  

 

2. Overlopen plan wegenis – Jo Schillebeeckx, Studiebureau Schillebeeckx 

Studiebureau Schillebeeckx heeft zeer veel ervaring met dergelijke projecten en heeft al een aantal 

projecten gerealiseerd in Turnhout, waaronder de Koningin Astridlaan (wel enkel de bovenbouw) en de 

Nieuwe Erven.  

Het belangrijkste als ontwerper is om de bestaande toestand goed aan te voelen en om het ook vanuit 

het perspectief van de bewoners te bekijken.  

Wat is de bestaande toestand? 

- Het is een uniforme rijweg.  

- De aansluiting met de Nieuwe Erven is al in plateau aangelegd en gemoderniseerd 

- Op het kruispunt met de Prins Boudewijnlaan is er momenteel een proefopstelling geplaatst om het 

kruispunt wat compacter te maken en zo verkeersveiliger te maken.  

- Er is geschrankt parkeren. Dat wenst het bestuur te behouden, dat werkt ook verkeersremmend. De 

bedoeling is ook om de straat zone 30 te maken.  

 

Wat wordt de nieuwe toestand? 

Het gaat momenteel nog om een voorontwerp, dus nog niet over de definitieve plannen. U vindt het 

voorontwerp in bijlage, zowel de drie types dwarsprofielen die er gebruikt worden, als een overzicht van 

de weg. U vindt het voorontwerp en de dwarsprofielen ook terug op: www.turnhout.be/wegenwerken.  

 

- De bedoeling is om het kruispunt met de Lokerenstraat overzichtelijker te maken en ervoor te 

zorgen dat iedereen snel zijn plaats vindt op het kruispunt.  

- Er gaan drie verschillende soorten dwarsprofielen in de straat gelden (zie bijlage).  

- Dwarsprofiel 1:  

- Rijweg van 4.65 m en een afzonderlijke parkeerstrook van 2 m.  

- De voetpaden worden op die manier breder om zo voetgangers meer comfort te 

geven. Voetpaden van 2.68. 

- Dwarsprofiel 2: ter hoogte van kruisingsvlakken voor grote voertuigen en asverspringingen. 

- Hier is geen parkeerstrook.  

 

http://www.turnhout.be/wegenwerken
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- De voetpaden blijven even breed. 

- Dwarsprofiel 3: ter plaatse van oversteekvoorzieningen. 

- De rijweg is terug versmald tot 4.65 

- Een stoep van 2.68 en een andere stoep van 4.68 

 

Plannen voorontwerp 

- Het roze is de rijweg en de blauwe strook is de parkeerstrook.  

- Links op het plan vindt u de bestaande toestand, rechts de nieuwe toestand.  

- Een aantal aspecten zijn in de nieuwe toestand heel belangrijk: 

 

Verkeersveiligheid voor zwakke weggebruikers 

- Het is absoluut de bedoeling dat het een veilige weg wordt die ook gaat dienen als fietsas voor de 

vele fietsers bijvoorbeeld schoolverkeer. Vandaar ook de zone 30. Er komen geen afzonderlijke 

fietspaden. We bekijken nog hoe de fietsers op een veilige manier de ring over kunnen steken.  

- Op een aantal plaatsen wordt de oversteekbaarheid voor voetgangers gerealiseerd, voorlopig is 

ervoor gekozen om dat net na het kruispunt met de Prins Boudewijnlaan te doen. Daar komen 

voetgangers onder de aandacht van de auto’s, dat is ook de bedoeling van de brede stoep daar.  

- Daarnaast komt er ook een oversteekplaats ter hoogte van de trage weg (vroeger Fordgarage). 

- Die oversteekplaats zal verhoogd worden, zodat de zichtbaarheid goed is en ook de veiligheid.  

- De straat zal ook zo ingericht worden dat de snelheid gerespecteerd wordt. Dat kan eventueel met 

groen of bloembakken, maar wel zo dat parkeren comfortabel blijft.  

- Hier en daar zal ook een asverschuiving zijn bijvoorbeeld ter hoogte van de trage weg zodat daar 

ook de zwakke weggebruikers veiliger zijn.  

 

Grote voertuigen 

- De straat wordt in eerste instantie opgemaakt voor de dagdagelijkse gebruiker. Uiteraard moeten 

grotere voertuigen er wel kunnen doorrijden indien nodig. Bij de kruispunten wordt dan ook rekening 

gehouden met de draaicirkels van grotere voertuigen.  

- Aan het kruispunt met de Prins Boudewijnlaan wordt ervoor gezorgd dat mensen dat kruispunt niet 

te snel kunnen nemen maar worden wel de draaicirkels gerespecteerd.  

 

Uitzicht 

- Ter hoogte van het kapelletje komt een heel brede stoep, die zone moet ook nog verder ingericht 

worden. Hoe, daar zijn we nog over aan het nadenken.  

- De straat zal ongeveer dezelfde stijl krijgen als de Koningin Astridlaan.  

- De voetpaden worden uitgevoerd in grijze betonsteen, de parkeerstrook in kasseien, en de rijweg in 

grijze betonstraatsteen met een zwarte spikkel in. Dat geeft een mooi cachet aan de straat.  

 

3. Gescheiden riolering / afkoppeling – Ann Lauwers, afkoppelingsdeskundige Aquafin 

Er wordt een film getoond. U kunt alle info ook terugvinden op www.aquafin.be 

Hier een korte samenvatting van het filmpje: 

- Aquafin werd opgericht om werk te maken van de zuivering van onze waterwegen.  

- Er zijn verschillende rioolstelsels, vroeger bestonden enkel gemengde rioolstelsels met de volgende 

nadelen: 

 

http://www.aquafin.be/
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- Er wordt vrij veel proper water naar het zuiveringsstation afgevoerd, terwijl het 

zuiveringselement beter werkt als er vuil water naartoe geleid wordt.  

- Hevige regenbuien kan het systeem niet aan, dan treden de overstorten in werking waardoor er 

licht vervuild water terug in de beek terechtkomt.  

- Er is geen mogelijkheid tot infiltratie.  

 

- Sinds de jaren 2000 worden gescheiden rioolstelsels aangelegd. Met als voordelen: 

- Het afvalwater komt geconcentreerder toe in het zuiveringsstation.  

- Dit systeem kan grotere regenbuien aan.  

- Daardoor zijn er minder overstorten.  

 

Door een gewijzigde Vlarem-Wetgeving die in werking is vanaf 1 augustus 2008 moet bij de aanleg van 
nieuwe riolering het afvalwater van regenwater gescheiden worden ook op particulier domein als er 
daarvoor geen leidingen onder of door het gebouw moeten.  
 
Wat kan u zelf doen? 

- Een hemelwaterput voorzien.  
- Ervoor zorgen dat water langzaam terug in de bodem sijpelt door voldoende groen aan te leggen en 

waterdoorlaatbare verharding. 
- Het hemelwater laten afvloeien naar bijvoorbeeld een vijver.  
- Als geen van deze zaken mogelijk zijn, kan u het hemelwater laten afvloeien naar de regenwaterriolering 

in de straat.  
 
Afkoppelen: 

- De aanleg van een gescheiden riolering in een straat heeft geen zin als de bewoners op hun domein 
niks doen, vandaar dat u ook uw afvalwater en hemelwater moet scheiden. Daarvoor wordt u geholpen 
door de afkoppelingsdeskundige van Aquafin.  

 
 Begeleiding afkoppelingsdeskundige 

Wie moet er afkoppelen? 

- Open- en halfopen bebouwing - volledig afkoppelen 

- Gesloten bebouwing met voortuin - regenwater afkoppelen voor zover geen inpandige 

werkzaamheden noodzakelijk zijn 

- Gesloten bebouwing zonder voortuin - afkoppelingsstudie hoeft niet opgemaakt te worden, 

afkoppeling regenwater bij uitvoering werkzaamheden door de aannemer 

Hoe gaan we te werk?  

Opmaak van de afkoppelingsstudie door afkoppelingsdeskundige 

-   Eerste bezoek 

- De afkoppelingsdeskundige maakt een inventaris op van de bestaande toestand van de 

private waterafvoer. Als u foto’s van verbouwingen heeft of bouwplannen, mag u die 

klaarleggen tegen het bezoek. 

- De deskundige maakt een ontwerp en bijhorende raming op, op basis van de meest 

economische oplossing  

-   Tweede bezoek 

- De deskundige licht het ontwerp aan u toe. 

- Er wordt een engagement aangegaan in de vorm van een overeenkomst met de eigenaar. 

De afkoppeling wordt nadien gekeurd om te kijken of het goed gedaan is.  

Zowel de begeleiding van de afkoppelingsdeskundige als de eerste keuring zijn gratis voor u.  
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De afkoppelingsdeskundige voor dit project is Ann Lauwers, zij zal met iedereen een afspraak maken en 

jullie verder begeleiden. Onderaan dit verslag vindt u alle contactgegevens, waaronder die van Ann 

Lauwers.  

 

4. Premies voor hergebruik regenwater en afkoppelingen – Steven Mateusen, Wegen, Groen en 

Mobiliteit 

Hergebruik van regenwater, bufferen van regenwater en in laatste instantie het afvoeren van 

regenwater, wordt gestimuleerd door verschillende premies: 

- Het is voor bestaande woningen niet verplicht, maar het wordt wel gestimuleerd, het is beter voor 

uw waterrekening en ook voor het milieu.  

- Stad Turnhout heeft premies voor het hergebruik (minstens een toilet en een kraantje) en ook voor 

infiltratiekratten, een groendak …  

- Stad Turnhout heeft ook premies voor de werken die u moet uitvoeren in verband met de 

afkoppeling. Informatie daarover is vanaf 3 mei beschikbaar op de website 

www.turnhout.be/premies-milieubesparende-maatregelen.  

o 80% van de kosten die u maakt kan worden terugbetaald, met een maximum van 900 

euro.  

o De stad zorgt voor de kosten van de afkoppelingsdeskundige en de eerste keuring. 

Normaal gesproken moet er bij de meeste mensen ook maar één keer gekeurd worden.  

o Als u het keuringsattest heeft en de factuur of kastickets van de kosten of aannemer, kan u 

de premie aanvragen.  

o De premie geldt enkel voor mensen met een open, halfopen bebouwing en rijwoningen 

met voortuin. Voor rijwoningen zonder voortuin zorgt de aannemer voor de afkoppelingen 

in de stoep, daar gelden de premies dus niet voor.  

 

5. Timing - Steven Mateusen, Wegen, Groen en Mobiliteit 

- In mei wordt het plan afgerond met de eventuele opmerkingen.  

- Daarna wordt het goedgekeurd door het college.  

- Dan doen we een bouwaanvraag.  

- In het najaar zal er vermoedelijk een aannemer aangesteld worden.  

- We schatten dat er eind februari 2017 gestart kan worden met de werken.  

- De nutsmaatschappijen zouden eventueel al eerder in de voetpaden kunnen beginnen, maar dan 

zal de hinder beperkt zijn.  

 

6. Verdere communicatie – Irene van de Ven, Communicatie 

- Deze vergadering is een eerste stap in de communicatie.  

- We komen nog eens terug naar de buurt van zodra er een aannemer is aangesteld. Dan worden 

ook de verkeersmaatregelen en de minder-hindermaatregelen met jullie besproken.  

- Daarnaast sturen we uiteraard ook brieven wanneer we een concrete timing hebben van de werken. 

In de brieven zullen ook de verkeersmaatregelen en de minder-hindermaatregelen van de 

aannemer staan. Daarnaast ook de praktische zaken rond afvalophaling en dergelijke.  

 

 

 

http://www.turnhout.be/premies-milieubesparende-maatregelen
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7. Vragen en opmerkingen 

V: Sta je als huurder in voor de afkoppelingen?  

A: Dan moet de eigenaar ervoor zorgen. Zij worden ook verwittigd.   

 

V: Waarom moet er zo’n brede stoep zijn, en wordt er niks voorzien voor fietsers?   

A: We hebben een bepaalde visie waarbij de snellere wegen zoals de ring buiten de stadskern thuis 

horen, op de invalswegen geldt 50 km/u en in woonstraten zouden we op termijn graag overal zones 30 

hebben. Ook de Gierledreef zal worden opgenomen in de zone 30. Op die manier is het perfect 

haalbaar om fietsers op de rijbaan te laten rijden. Ook omdat er met de herinrichting nog andere 

snelheidsremmende maatregelen worden genomen zoals de asverschuivingen.  

 

V: Gaan de fietsers het voetpad niet gebruiken om over te rijden? 

A: We verwachten niet dat de fietsers die noodzaak gaan voelen om dat nog te doen. De rijbaan gaat 

heel comfortabel zijn en door het rustige verkeer, is het perfect mogelijk om op de rijbaan te fietsen. Ook 

in de Koningin Astridlaan wordt er niet over de voetpaden gereden.  

 

V: Wat met de bomen die op de rooilijn staan, kunnen zij blijven staan? 

A: De bomen die nu op de privégrond staan bepalen mee het beeld van de Gierledreef. We willen de 

huidige bomen zoveel mogelijk behouden en ook heel goed bekijken waar eventuele nieuwe bomen 

geplant kunnen worden. We zullen maatregelen nemen zodat de wortels de stoepen niet omhoog 

duwen. We proberen de bomen zoveel mogelijk te sparen. Het is dus niet zo dat de bomen die op de 

rooilijn staan, automatisch gekapt gaan moeten worden.  

 

V: We gaan op een zeker ogenblik verplicht worden om werken te doen. We zouden wat 

suggesties willen hebben naar goede en betaalbare aannemers.  

A: Op www.vlario.be is een lijst terug te vinden met aannemers die vertrouwd zijn met afkoppelingen. De 

afkoppelingsdeskundige van Aquafin kan een raming geven van wat de gangbare prijzen zijn.  

 

V: Zijn die aannemers dan ook betrouwbaar? 

A: Dat is moeilijk na te gaan, maar het is wel zo dat de afkoppelingsdeskundige een goed plan maakt en 

ook samen met jullie de goedkoopste manier zoekt om de werken uit te voeren. Dus de aannemer kan 

wel heel goed op dat plan verder gaan. Aquafin kan een raming van de kosten geven zodat u 

gemakkelijker de prijzen van verschillende aannemer kan vergelijken.  

 

V: Waar gaat het water komende van de Gierledreef naar toe? Zijn dit soort werken geen 

toekomstmuziek, gebeurt dit al op andere plaatsen in Turnhout?  

A: Op verschillende plaatsen ligt er al een gescheiden riolering of wordt er een gescheiden riolering 

aangelegd.  

Het water van de Gierledreef loopt op de volgende manier naar de beek: Lokerenstraat – Steenweg op 

Gierle – Oud Strijderslaan – brandweer – FRAC – onder het spoor – bekken parallel met spoor naast het 

containerpark – onder Tieblokkenlaan parallel met spoor tot aan de Aa. 

Ook voor andere locaties in Turnhout zijn er reeds regenwaterassen aangelegd. Andere zijn nog in 

studie. Een kaartje van deze regenwaterassen wordt in bijlage bij het verslag gevoegd. 

Een klein stukje van de Gierledreef zal afwateren naar de Kempenlaan. Het heeft ook allemaal te maken 

met de topografie van de straat en van de stad. 

 

http://www.vlario.be/
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V: Is de weg niet te smal, kunnen vrachtwagens elkaar wel kruisen? 

A: Bij een ontwerp worden keuzes gemaakt en in dit geval maken we de keuze om vooral rekening te 

houden met de meest voorkomende voertuigen in een woonstraat. Daarop wordt de breedte en snelheid 

bepaald. In een zone 30 kunnen vrachtwagens vanwege de lage snelheid elkaar zeker passeren. Bij 

een woonerf kan de rijbaan zelfs nog smaller gemaakt worden.  

We houden rekening met het meest voorkomende verkeer. Stel dat er een vrachtwagen op de stoep 

gaat staan, kan dat, de stoepen zullen stevig genoeg zijn. We kiezen in dit geval dus voor een straat op 

maat, waar af en toe een vrachtwagen komt.  

Stel dat we de straat breder gaan maken, verhoogt automatisch ook de snelheid van automobilisten, wat 

naar verkeersveiligheid geen goede keuze is.  

 

V: Waarom moeten de voetpaden zo breed zijn? 

A: Het is een woonstraat, brede voetpaden creëren ook ontmoeting. Daarnaast willen we de straat ook 

verkeersluw maken. Dat kan je doen door ingrepen te doen bij de inrichting van de straat, zoals brede 

voetpaden.  

 

V: Is het niet beter om de oversteekplaats die in dit ontwerp voorzien is net voorbij de Prins 

Boudewijnlaan, te voorzien tegenover de inrit naar de Nieuwe Erven? 

A: Het is zeker een suggestie om te bekijken of we ook een oversteekplaats kunnen maken tegenover 

de inrit van de Nieuwe Erven. Dit naast de oversteekplaatsen voorzien net voorbij de Prins 

Boudewijnlaan en bij de trage weg.  

 

V: Worden het lage boordstenen, zoals in de Koningin Astridlaan? 

A: Boordstenen zullen afgeschuind worden ter hoogte van opritten en garages. We zullen dit ook nog ter 

plaatse in detail moeten gaan bekijken.  

 

V: Het is belangrijk dat fietsers niet ten val kunnen komen door tegen de boordsteen te rijden.  

A: De verkeersintensiteit zal in deze straat niet enorm hoog zijn, daarnaast is de rijbaan breed genoeg 

om zowel auto’s als fietsers op te laten rijden.  

 

V: Blijft de blauwe zone behouden?  

A: Het is niet de bedoeling om het parkeerregime te veranderen. 

V: Wat met de omliggende straten? Daar gaan mensen dan parkeren.  

A: Het kan zijn dat de zone uitgebreid wordt. 

 

V: Waar kunnen mensen tijdens de werken hun auto zetten? 

A: We komen terug als de aannemer bekend is, en we zullen dan ook alle praktische afspraken en de 

verkeersmaatregelen met u bekijken. Alle bewoners worden dan opnieuw uitgenodigd op een 

buurtvergadering.   

 

V: Kun je tijdens werken met de fiets nog thuis geraken? 

A: Normaal gesproken wel, maar het blijft natuurlijk een werf.  

 

V: Waar wordt er gestart met de werken?  

A: Normaal zal dat op het laagste punt zijn, vermoedelijk dus ter hoogte van de Lokerenstraat, maar dat 

delen we ook nog mee op de volgende vergadering.  
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V: Kunnen er lichten komen ter hoogte van de ring, waar ze vroeger stonden? 

A: Het Vlaams Gewest heeft die weggehaald omdat het een onveilige situatie was. Maar we zijn met het 

Vlaams Gewest aan het bekijken hoe we de ring voor voetgangers en fietsers beter oversteekbaar 

kunnen maken. De Gierledreef is in ieder geval mee opgenomen in de te bekijken locaties. De timing 

van eventuele aanpassingen is nog niet bekend.  

 

V: Het groen op het kruispunt met de ring beperkt de zichtbaarheid.  

A: We zullen dat meenemen.  

 

V: Tegen wanneer moeten de afkoppelingen klaar zijn?  

A: Normaal gezien tegen het einde van de rioleringswerken, vermoedelijk tegen volgend jaar 

bouwverlof. Op de volgende infovergadering wordt u daar verder over geïnformeerd.  

 

V: Is het een overweging om in de straat een versperring of iets te maken om de straat 

verkeersluw te maken? 

A: We zouden de straat kunnen afsluiten ter hoogte van de ring. We zijn dat niet van plan, tenzij heel de 

straat dat zou willen. Dat blijkt hier op de vergadering niet het geval te zijn.  

 

V: Voor sommige bewoners verandert de parkeersituatie en kan er niet meer voor de deur 

geparkeerd worden.  

A: Dat klopt. Er moet ergens een keuze gemaakt worden, en dan wordt het voor sommige bewoners 

minder praktisch. Maar ook in de huidige situatie zijn er bewoners die niet voor de deur kunnen 

parkeren. 

Samen met de mobiliteitsdienst zijn er bepaalde afwegingen gemaakt. We proberen altijd het maximum 

aantal parkeerplaatsen te behouden. We moeten rekening houden met heel de straat en alle bewoners. 

Sommigen wonen in een rijhuis, anderen hebben een oprit of garage … we leggen de parkeerplaatsen 

daar vast waar de meeste plaatsen gegarandeerd kunnen worden.  

 

V: Mag ik voor mijn oprit gaan parkeren?  

A: U mag parkeren waar het parkeren aangeduid is en overal wanneer u de vrije doorgang van 3 meter 

respecteert.  

 

V: De verhoging op het kruispunt van de Gierledreef en de Lokerenstraat is niet praktisch. 

A: Dat wordt bekeken in de heraanleg van de Lokerenstraat, de smalle verhoging gaat er dan uit.  

 

V: Wordt de brede stoep niet de uitwijkstrook voor auto’s? 

A: Tegen de gepaste snelheid kunnen auto’s elkaar perfect passeren.  

 

Meer info: 

Nog vragen? Neem gerust contact met ons op: 

Stad Turnhout – Wegen, Groen en Mobiliteit 

wegenis@turnhout.be of 014 44 33 93 

 

Aquafin – afkoppelingsdeskundige AnnLauwers 

ann.lauwers@aquafin.be of 0475 90 57 78 

mailto:wegenis@turnhout.be

